
 

HANDICAPRÅDET 
 

 
 

REFERAT 
 
Dato: Torsdag den 18. november 2010 kl. 17.00.  
 
Sted: Mødelokale F 2 i stueetagen på rådhuset 
 
Deltagere: Astrid Schøbel, Guri Bjerregaard, Hanne Kyvsgaard, Jan Davidsen, Kristian 

Moberg Kristensen, Ninette Hartwich, Ole Tinghøj, Pia Adelsteen, Svend Larsen, 
Tina Tving Stauning, Bodil Egelund. 

 
 Fra administrationen deltager adm. koordinator Birthe Larsen. 
 
Fraværende: Der forelå afbud fra Guri Bjerregaard og fra Anne-Mette Risgaard Schmidt, som er 

indtrådt i rådet i stedet for Kristian Moberg Kristensen. For Pia Adelsteen mødte 
Kasper Andersen. 

 
  
1.  Godkendelse af dagsroden. 

 
Der optages et nyt punkt 8: Udtalelse omkring besparelsesforslag på lydavisen. 
 

2.  Orientering om Familieafdelingen v/familiechef Hanne Ilona Sørensen. 
 
Punktet udsættes til et senere møde. 
 

3.  Handicappris. 
 
Der er modtaget seks ansøgninger, hvoraf alene de tre opfylder de vedtagne kriterier for 
tildelingen af handicapprisen. 
 
Der blev udpeget en modtager af prisen af et enigt Handicapråd. Overrækkelsen sker den 
3. december 2010 kl. 15.00 på Frederikssund. Rådhus. 
 

4.  Temadag for Handicaprådets medlemmer. 
 
For at opnå mere synlighed i offentligheden vil rådet arrangere en temadag, hvor man har 
mulighed for at drøfte hvordan og under hvilke former dette evt. kan opnås. Der var 
enighed om at undersøge, om der er økonomi til at få en ekstern repræsentant til at deltage 
for at bidrage med ideer og forslag ud fra egne erfaringer. 
 
Der arbejdes videre med punktet og formanden kommer med forslag til et program for 
temadagen. 
 

5.  Opfølgning på budget 2011. 
 
Budgetchef Mette Viksø-Nielsen deltog under behandlingen af punktet og orienterede rådet 
om, hvilke konsekvenser det vedtagne budget får for Handicaprådet i forhold til det 
høringssvar, som rådet havde indsendt i forbindelse med høringsfasen. 
 



 

HANDICAPRÅDET 
 

 
 
6.  Henvendelse fra Skibby Kirke. 

 
Handicaprådet ser med glæde på henvendelsen, som ikke alene vedrører opførelsen af en 
kommende sognegård, men også de nuværende adgangsforhold til kirken. Rådet finder 
imidlertid, at det bør være de overordnede handicaporganisationer, der bør indgå i en 
eventuel dialog og rådgivning sammen med repræsentanterne for kirken. Henvendelsen 
videresender derfor til Danske Handicaporganisationer, DH. 
 

7.  Fastsættelse af mødedatoer for 2011. 
 
Følgende datoer blev besluttet: 
 
Mandag den 21. februar – temadag (heldagsmøde) 
Torsdag den 17. marts 
Torsdag den 5. maj 
Torsdag den 22. september 
Torsdag den 24. november 
 
Møderne starter kl. 17.00 og foregår på Frederikssund Rådhus. 
 

8.  Udtalelse omkring besparelsesforslag på lydavisen. 
 
I forbindelse med udmøntning af besparelse på biblioteket besluttede Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalget i sit møde den 1. juni 2010 bl.a. en nedlæggelse af lydavisen. 
 
Sagen blev på ny været forelagt udvalget den 2. november, hvor det blev besluttet at: 
”udvalget ønsker uddybning af alternative muligheder for drift af lyavisen. Der indledes 
dialog med Ældrerådet og Handicaprådet om en fremtidig lydavis.” 
 
Handicaprådet bakker op om bibliotekets bemærkning om, at man vil undersøge prisen hos 
to andre udbydere af ydelsen for bl.a. indlæsning og distribution samt andre alternative 
muligheder. Rådet ser gerne, at lydavisen fortsætter under en eller anden form. 
 

9.  Eventuelt. 
 
Problemet med, at det ikke er muligt at få el-crosser ind i på Lundebjerggård blev drøftet. 
Der arbejdes med mulighed for, at der i underetagen laves en ladestation og evt. opføres et 
halvtag til el-crossere. 
 
Mødet sluttede kl. 19.10. 
 

 


